
Naposledy som sa 
zúčastnila protestného 
zhromaždenia v novembri 
roku 1989. Vtedy som tam 
„stretla“ mladú mamičku, 
ktorú viac trápilo, kde 
zohnať a za čo kúpiť 
malému synovi zimné 
topánky, lebo začalo 
mrznúť a snežiť. Za tých 
takmer tridsať rokov z jej 
syna vyrástol otec a vnuk 
má podobné problémy. 
Oná mamička, dnes babka, 
„utekala“ z piatkového 
zhromaždenia na bánov-
skom námestí zháňať 
vnukovi nové topánky. 
Vraj rodina má problém 
vyžiť z platu. Náhodné 
„opakovanie histórie“ ma 
dojalo o to viac, keď som 
počúvala mladých akti-
vistov požadujúcich zmenu 
a slušné Slovensko...  Aj 
ja si prajem zmenu. Pre 
deti a vnúčence najmä 
spokojný život a slušné 
živobytie. V slušne spravo-
vanej krajine.

Alena Borszéková 
šéfredaktorka
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Na margo

Zveľaďovanie 
mestskej knižnice 
vďaka podpore 
mesta a úspešným 
projektom 

Rozhovor s úspešnou 
triatlonistkou 
Kristínou Néč 
Lapinovou

Osobnosť mesta 
Bánovce nad 
Bebravou 
Oľga Šarinová

Projekt Mokoša 
približuje Slovanov 
cez dobové 
remeselné zručnosti

Neprehliadnite!
Mesto už začalo so 

zametaním posypov 
po zimnej údržbe 

v centre mesta. 
Od štvrtka 15. marca 

sú naplánované aj 
prvé ulice. Sledujte 
harmonogram prác 
na 3. strane novín 

a neparkujte tam, kde 
sa má zametať! 

Aj Bánovčania si uctili pamiatku dvoch zavraždených mladých ľudí

Zhromaždenie za slušnosť Slovenska

„Vyzývame všetkých 
občanov, aby sa k  nám 
pridali a vytrvali. Požadu-
jeme dôkladné a nezávislé 
vyšetrenie vraždy Jána 
Kuciaka a Martiny Kušní-
rovej za spoluúčasti medzi-
národných vyšetrovateľov 
a taktiež požadujeme novú 
dôveryhodnú vládu, ktorej 
súčasťou nebudú ľudia, 
u  ktorých existujú podo-
zrenia z  korupcie a  pre-
pojenia na  organizovaný 
zločin,“ takto znela výzva 
aktivistov na  internete, 
na čele ktorých stáli mladí 
Bánovčania - Eva Lavrí-
ková, Katarína Mišíková 
a  Peter Králik (na  foto 
vľavo). Na ich výzvu prišlo 
na námestie vyše štyristo 
ľudí všetkých vekových 
kategórií. Pokojné zhro-
maždenie otvorila Eva 
Lavríková, ktorá pripo-

menula zmysel protestu 
a  v yzvala účastníkov 
k  pokojnému priebehu. 
Hneď na  úvod venovali 
úč a s t n íc i  s t re t nut ia 
minútu ticha pamiatke 
zavraždeného novinára 
a jeho družky. Na impro-
v izovanom pódiu – 
na podstavci pamätníka sa 
vystriedalo niekoľko reč-
níkov z Bánoviec, ktorí sa 
nehlásili ku žiadnej poli-

tickej strane. Spomeňme 
aspoň mladú novinárku  
Martinu Šimoňákovú, 
či učiteľku na  dôchodku 
Vieru Valachovú. 

List - apel arcibiskupa 
Stanislava Zvolenského, 
predsedu Konferencie bis-
kupov Slovenska, k  piat-
kovým zhromaždeniam 
prečítal aktivista Peter 
Králik. Božidara Bašková 

N ielen v Bratislave, v rôznych mestách 
na Slovensku a v zahraničí, ale aj 

v Bánovciach nad Bebravou sa v piatok 
po 17. hodine zaplnilo námestie občanmi, 
ktorí prišli verejne prezentovať svoj názor. 
Zhromaždenie pod sochou Ľudovíta 
Štúra pod názvom Postavme sa za slušné 
Slovensko organizovali mladí občianski 
aktivisti bez straníckej príslušnosti. Pokračovanie na 2. strane >>

Foto: Alena Borszéková
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Oľga Šarinová, rodená 
Šovčíková, sa narodila 8. 
júna 1929 v  Turčianskych 
Tepliciach. Mala jedenásť 
súrodencov a základnú školu 
vychodila v  Štubnianskych 

Tepliciach. Z rozprávania jej 
syna Ivana Šarinu sa dozve-
dáme zaujímavú historku, 
ako sa zoznámila so svojím 
manželom Jozefom počas 
Slovenského národného 
povstania ako pätnásťročná: 
„Otec pochádzal z  Veľkých 
Hostí a  v  Kláštore pod 
Znievom študoval za kňaza. 
Keď vypuklo povstanie, 
ušiel do  hôr k  partizánom. 
Tu ho zajali a  umiestnili 
do  tábora v  Turčianskych 
Tepliciach. Moja mama sa 
chodila na  zajatcov pozerať 
cez plot a  asi sa jej zapáčil. 
Ušila mu pásku so znakom 
Červeného kríža a tak sa mu 
potom podarilo z tábora ujsť 
opäť do hôr k partizánom...“  
V  roku 1946 sa sedemnásť-
ročná Oľga za  svojho milo-
vaného partizána vydala 
a  v  tom istom roku sa pre-
sťahovali do  Bánoviec nad 
Bebravou. Bývanie dostali vo 
veľkom dome na okraji Ulice 

SNP, kde predtým počas 
povstania sídlil partizánsky 
štáb. Ten dom stojí dodnes. 

Manželom Šarinovcom 
sa  narodilo päť detí, z  toho 
tri si založili rodiny v Bánov-
ciach, jedna dcéra zomrela, 
jeden syn žije v  Bratislave. 
Jozef najskôr pracoval 
v Preglejke a 7. júna 1960 sa 
na  jedno volebné obdobie 
stal predsedom Mestského 
národného výboru v Bánov-
ciach nad Bebravou, potom 
bol riaditeľom Komunálnych 
služieb a  nakoniec pracoval 

na  okresnom úrade na  rôz-
nych postoch. Oľga tiež 
chvíľu pracovala v Preglejke, 
ale potom sa starala o  päť 
detí. Po  materskej  začala 
pracovať ako predavačka 
v bufete na námestí a potom 
dlhé roky v predajni Športka, 
v  dnešnom Tipose. „Mama 
bola prísna, ale spravodlivá 
a  úprimná. Čo mohla, to 

nám dala. Ako každá mama. 
Prví dvaja súrodenci išli 
na  vysokú, my mladší sme 
sa museli starať o  záhradu 
a  domáce zvieratá. Veľmi 
rada chodila na  huby 
a  starala sa o  záhradku,“ 
spomína syn Ivan Šarina. 
Od dcéry Nadi zas vieme, že 
aj rada varila, plietla a vyší-
vala obrusy, dodnes majú 
odložené na  pamiatku tie 
najkrajšie. Dnes je tomu vyše 
trinásť rokov, čo sa  obaja 
manželia Šarinovci pobrali 
na druhý svet. Najskôr Jozef, 
a o päť mesiacov po ňom aj 
Oľga. Akoby nemohla žiť 
bez svojho „milovaného 
partizána“. Zomrela vo 

veku 75 rokov. Dožila sa 
však veľkej rodiny, jej päť 
detí malo 12 vnúčat, avšak 
zo 17 pravnúčat sa už, žiaľ, 
tešiť nemohli.  „Mama bola 
do voza aj do koča, bola veľmi 
dobrá, aj keď to s otcom ako 
funkcionárom mala občas 
ťažké. Mali sme naozaj dob-
rých oboch rodičov,“ hovorí 
dcéra Naďa Šuhajdová.    

Ako sme už v  úvode 
spomenuli z  jej krátkeho 
životopisu, ktorý pripravil 
syn Ivan, Oľga Šarinová 
bola členkou viacerých 
spoločenských organizácií, 
vrátane Kremačnej spo-
ločnosti, kde bola členkou 
od  začiatku jej vzniku až 
do  svojej smrti. Kremačná 
spoločnosť v  Bánovciach 
nad Bebravou sa neskôr 
pretransformovala 
na  občianske združenie 
Za  Život, kde desať rokov 
aktívne pracovala vo výbore 
v  dôležitej funkcii matri-
kárky. Evidovala všetkých 
nových členov a  potom 
tých zomrelých, vybavovala 
členské a  iné veci. „Pani 
Oľga Šarinová bola veľmi 
milá osôbka, veľmi dobre 
sa s  ňou spolupracovalo, 
bola zodpovedná a  spoľah-
livá,“ spomína na  svoju 
kolegyňu bývalý predseda 
a  zakladateľ Kremačnej 

spoločnosti v  Bánovciach 
nad Bebravou Rudolf  Šúň. 

A ako si na Oľgu Šari-
novú, svoju babku spomína 
Nadežda Zaťková, súčasná 
poslankyňa mestského 
zastupiteľstva? Tu je jej 
odpoveď: „Moja babka 
bola človek vždy usmiaty, 
bola plná energie, ktorú 
rozdávala všade okolo, v jej 
blízkosti ste mali pocit, 
že je všetko také veselšie. 
Milovala prírodu. Brávala   
nás,  vnúčence, na  poľov-
nícku chatu v  dedinke 
Dubnička, rozprávala, ako 
sa s  dedkom spoznali, ako 
mu zachránila život... Toľko 
lásky bolo v  jej očiach. 
Neviem si ani predstaviť 
detstvo bez nej, bez dedka, 
ktorý robil najlepšiu praže-
nicu na svete. To oni obaja 
ma naučili vážiť si jeden 
druhého, pomáhať, tole-
rovať, odpúšťať, milovať.  
Moju babku a  aj dedka si 
vždy budem pamäť   ako 
ľudí, ktorí mali veľké srdce 
a veľa lásky v ňom...“

 Alena Borszéková

medailón2

Medzi osobnosti mesta Bánovce nad 
Bebravou ocenené in memoriam 

patrila aj Oľga Šarinová. „Bola aktívnou 
členkou Slovenského zväzu protifašistických 
bojovníkov, Slovenského zväzu žien, 
Slovenského Červeného kríža, Kremačnej 
spoločnosti a dlhoročná zamestnankyňa 
a vedúca Športky. Celý život sa aktívne 
podieľala na chode mesta Bánovce nad 
Bebravou. Vychovala päť detí...“ To je 
krátky životopis, ktorý odznel v októbri 
minulého roka pri príležitosti osláv 785. 
výročia mesta a pri oceňovaní osobností 
mesta. Cenu prevzal syn Ivan Šarina.  

OSOBNOSŤ mesta Bánovce nad Bebravou Oľga Šarinová
Jej osudom bola láska k partizánovi od pätnástich rokov do smrti

Zamilovala sa 
do partizána

Tešila sa z veľkej 
rodiny

Matrikárka 
a láskavá babka

Oľga Šarinová 
s Elenou Litvajovou, 
predsedníčkou 
Slovenského zväzu žien

Oľga a Jozef Šarinoví

Pri výročí zlatej svadby

Zhromaždenie za slušnosť Slovenska
a Pavol Trúsik zas citovali 
reakciu a  výzvu členov 
Evanjelickej a.v. cirkvi 
na  Slovensku na  vraždu 
Jána Kuciaka a  Mar-
tiny Kušnírovej, ktorú 
podpísalo 41 signatárov 
z  radov evanjelických 
duchovných a  neordino-
vaných spolupracovníkov 
ECAV. Okrem iného sa 
v  nej hovorí: „Zastavení 
br utálnou udalosťou 
prehodnocujeme i  naše 
vlastné postoje k  veciam 
verejným. Nezmyselná 
smrť môže mať len vtedy 
aspoň nejaký zmysel, keď 
prinesie spravodlivosť 
a  uzdravovanie celej 
spoločnosti. Obeť, ktorú 

statočný novinár priniesol 
pre nás všetkých nech 
nás prebudí z  pohodlnej 
ľahostajnosti a  povzbudí 
k  širokej náprave vecí 
verejných a  k  novému 
začiatku.“ 

Svoj názor prezentoval 
aj riaditeľ ZUŠ Dezidera 
Kardoša Silvester Lavrík. 
Ku koncu svojho vystú-
penia povedal:  „Nech sa 
politická situácia vyvinie 
akokoľvek , c ítim, že 
za mnohých z nás môžem 
nahlas a  zreteľne povedať 
jedno - možno sme ner-
vózni, ale nebojíme sa. 
Potichu nás nedostanú 
a nahlas sa nedáme. A zato 
patrí vďaka takým, ako sú 
zavraždený novinár Ján 

Kuciak a  jeho priateľka 
Martina Kušnierová...“ 

Na  záver stretnutia 
prečítala Katarína Miší-
ková list mladšieho brata 
Jána Kuciaka - Jozefa, 
ktorý si myslí, že „jeho 
brata stála život ľahostaj-
nosť “. Ľahostajnosťou 
myslí stratu viery, že sa dá 
táto krajina zmeniť k lep-
šiemu. Vyzval ľudí, aby 
sa vydali cestou pokojnej 
zmeny, lebo dobro sa dá 
dosiahnuť iba pokojom.

Pokojné zhromaž-
denie na  bánovskom 
námestí skončilo presne 
o  osemnástej hodine 
a  mnohí ľudia, mládež 
a rodiny s deťmi sa s horia-
cimi sviečkami presunuli 

ku krížu pred kostol, kde 
k  fotografii zavraždenej 
dvojice položili sviece 
i  kvety. A  ako hodnotia 

priebeh zhromaždenia 
organizátori? Za všetkých 
Eva Lavríková: „Ohlasy 
a  podpora, ktorú zo 

všetkých strán cítime, nás 
nesmierne teší. Teší nás 
tiež, že zhromaždenie, vo 
veľkej miere zamerané 
na  spomienku na  Jána 
a  Martinu, prebehlo dôs-
tojne a  pokojne. Viacerí 
sa pýtajú, čo teraz. V tejto 
chvíli čakáme, aký postoj 
zaujmú vládni činitelia 
k  zhromaždeniam. Stále 
totiž trváme na  svojich 
požiadavkách nezávislého 
medzinárodného vyšet-
rovania a  dôveryhodnej 
vlády. A  ak bude treba, 
v tlaku zotrváme – nesmú 
si našu slušnosť mýliť 
s nedostatkom odhodlania 
a vytrvalosti.“

 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Dokončenie z 1. strany >>
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Projekt Poznaním k hodnotnému životu splnil prísne medzinárodné normy

Prevencia v našom meste je čoraz žiadanejšia

Rada mládeže s vedením mesta o projekte zelene

Upozorňujeme na čistenie ciest, chodníkov a parkovísk od štvrtku 15. marca

Harmonogram čistiacich prác aj počas víkendu

A ko u ž méd iá 
začiatkom roka informovali, 
okres Bánovce nad Bebravou 
bol vyhodnotený ako jeden 
z  najbezpečnejších na  Slo-
vensku. Nepochybne k tomu 
prispeli rozsiahle aktivity 
projektu, ktorý v  meste 
od  októbra 2015 realizuje 
koordinátor prevencie kri-
minality MsÚ Miroslav 

Schlesinger. Na  základe 
vopred stanovených kritérií 
projekt splnil aj prísne 
normy, ktoré sú požadované 
v  rámci medzinárodných 
štandardov Európskej únie. 
Dokladoval rozsiahlu spolu-
prácu, aktívnu prácu s cieľo-
vými skupinami, pričom bol 
realizovaný aj inovatívnymi 
formami. Výrazná bola tiež 

jeho medializácia v  lokál-
nych i národných médiách, 
pričom za  pozit ívny 
spoločenský prínos možno 
hodnotiť aj vydanie dvoch 
brožovaných publikácií 
s  názvami Rady nielen pre 
seniorov a  Rady nielen pre 
rodičov.

V rámci realizácie pro-
jektu bolo uskutočnených 
množstvo aktivít najmä 
pre deti, mládež a seniorov, 
pričom sa osobitne pamä-
talo aj na  pedagógov. 
Najväčší záujem o  preven-
tívno-náučné programy 
prejavili najmä materské 
školy a  Gymnázium Janka 
Jesenského, ktoré získalo 
prestížnu cenu Najbezpeč-
nejšia škola v  Bánovciach 
nad Bebravou. Za  seniorov 
získala Cenu prevencie 
kriminality Základná orga-
nizácia Jednoty dôchodcov 

na  Slovensku v  Bánovciach 
nad Bebravou.  

Témami preventívno-
náučných programov boli: 
bezpečie pre deti materských 
škôl, drogová prevencia, 
prevencia šikanovania, 
riziká na sociálnych sieťach, 
ochrana osobných údajov, 
prevencia obchodovania 
s  ľuďmi,  sebaúcta a  pozi-
tívna motivácia mládeže. 
Jedným z  najžiadanejších 
programov pre deti boli 
akcie s terapeutickým psom 
Amigom. Seniori absolvo-
vali celoročnú sériu besied, 
prednášok a  workshopov 
zameraných na  ich bez-
pečie. V  rámci spolupráce 
s Metodicko-pedagogickým 
centrom Trenčín boli 
vyškolení pedagógovia 
z  TSK v  oblasti drogovej 
prevencie na  školách. 
Na základe žiadosti Kynolo-

gického záchranného zboru 
SR (KZZ SR) boli vyškolení 
tiež členovia pátracích 
tímov po  nezvestných oso-
bách. Školenie pre nich bolo 
zamerané na  psychológiu 
osobnosti a  formy tímovej 
práce počas pátracej akcie. 
Počas roka potom pokra-
čovala spolupráca s  KZZ 
SR aj počas pátracích akcií. 
Koordinátor prevencie 
kriminality poskytoval tiež 
poradenskú a  konzultačnú 
pomoc osobám, ktoré 
potrebovali právne poradiť 
z pozície obete alebo riešili 
rodinné problémy súvisiace 
s drogovou závislosťou. 

Výsledky tohto pro-
jektu ocenil riaditeľ Odboru 
prevencie kriminality KMV 
SR Jozef Halcin, s  ktorým 
mesto usporiadalo spo-
ločnú akciu pre študentov. 
Na  záver možno konšta-

tovať, že realizácia všetkých 
preventívnych aktivít je stále 
viac žiadaná u  všetkých 
vekových skupín. V  súčas-
nosti prebiehajú náučné 
programy pre materské 
školy a  pokračuje spolu-
práca s  miestnym gymná-
ziom. Práve tam, na základe 
žiadosti viacerých rodičov, 
je v  najbližšom čase naplá-
novaná beseda na  vybranú 
tému osobitne pre nich.    

 Tlačová správa mesta

Keďže témou stretnutia 
bola realizácia projektu 
Adoptuj si svoj strom , 
prizvaní boli aj odborní 
pracovníci z  oddelenia 
ž ivot ného pros t red ia 
mestského úradu. Diskusia, 
ktorú otvoril primátor 
Marián Chovanec, priniesla 
p o z i t í v n e  v ý s l e d k y 
v  podobe stanovenia 
nového termínu výsadby 
stromov. Je ním 7. apríl 

2018. Aj keď pôvodne bola 
plánovaná na skorší dátum, 
zhodli sa na  nutných 
zmenách. Dôvodom sú 
aktuálne výrazné výkyvy 
počasia. Diana Jakubíková, 
k t o r á  j e  h l a v n o u 
iniciátorkou projektu, 
informovala vedenie mesta, 
že do  akcie sa zapojí až 
štyridsať dobrovoľníkov 
z  radov mládeže. Pre 
účely kampane pripravila 

i n t e r a k t í v n u  m a p u , 
ktorá bude sfunkčnená 
v   najbl i ž š ích d ňoch 
na internetových stránkach. 
Projekt má v  súčasnosti 
d e f i n i t í v n u  p o d o b u 
a  je pripravený priniesť 

svoje pozitíva pre mesto. 
V druhej časti pracovného 
stretnutia vystúpila ako 
hostka koordinátorka práce 
s mládežou Trenčianskeho 
samosprávneho kraja Silvia 
Štefániková. Oboznámila 

prítomných s  jej náplňou 
p r á c e ,  s c h v á l e n ý m 
dokumentom Koncepcia 
práce s  mládežou TSK 
a  rozsahom jej ponuky 
k  spolupráci. Primátor 
Marián Chovanec a  jeho 

zástupkyňa Dana Švecová 
sa k  jej ponuke vyjadrili 
kladne, pričom zdôraznili, 
že aktivity mládeže radi 
podporia.

 Tlačová správa mesta 
 Foto: M. Schlesinger

Mesto Bánovce nad 
B ebr avou ozna muje 
občanom, že od  15. marca 
2018 začne čistiť miestne 
komunikácie a  chodníky 
po zimnom období. 

Z  uvedeného dôvodu 
žiada majiteľov motorových 
vozidiel, aby dodržiavali 
odporučenia zamestnancov 
a  neparkovali v  nižšie 
uvedených ter m í noch 
na  miestach, kde bude 

údržba ciest prebiehať.  
Žiadame vodičov, aby 
dbali na  tieto pokyny 
aj vo vlastnom záujme, 
čím predídu neželanému 
poškodeniu svojich vozidiel. 
Čistiace mechanizmy totiž 
potrebujú väčší priestor 
na  presun po  uliciach. 
Za  pochopenie ďakujeme. 
Plánovaný harmonogram 
pr á c  n a   m i e s t nyc h 
komunikáciách a priľahlých 

parkoviskách: štvrtok 15. 
marca  – ulice A. Hlinku, 
Sládkovičova, piatok 16. 
marca – ulice Na  vŕštek,  
Vystrkov,  Strážovská, 
sobota 17. marca – ulice 
Hollého,  M. R. Štefánika,  
K  nemocnici, Školská,  
Za valy, v nedeľu 18. marca  
– ulice Hviezdoslavova,  
J. Jesenského,  Farská,  
A. Kmeťa,  Záfortňa, 
v  pondelok 19. marca – 

ulice  9. mája,  Paľkovičova,  
Moyzesova, Radlinského. 
P a r k o v i s k o  p r e d 
nemocnicou s poliklinikou 
sa bude čistiť v  nedeľu 18. 
marca. Predpokladaný čas 
zimnej údržby bude začínať 
ráno približne od  6.00 
hodine.  Po  u končení 
prác  bude zverejnený 
harmonogram pre ďalšie 
lokality mesta.

 Tlačová správa mesta

Po odovzdaní a kompletizácii 
hodnotiacej správy o realizácii 

projektu Poznaním k hodnotnému životu, 
ktorý v roku 2017 finančne podporila Rada 
vlády Slovenskej republiky pre prevenciu 
kriminality, získalo mesto zo spätnej 
väzby na projekt komplexné výsledky. 
Vzhľadom k obsažnosti celej hodnotiacej 
správy, zverejňujeme nasledovné stručné 
informácie. 

Počas prvého marcového dňa sa 
uskutočnilo ďalšie pracovné stretnutie 

vedenia mesta s Radou mládeže primátora 
mesta Bánovce nad Bebravou. Zúčastnila 
sa ho aj nová zástupkyňa primátora Dana 
Švecová, ktorá prejavila aktívny záujem 
o prácu mládeže. 
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Okresný úrad  Trenčín, 
odbor školstva a Centrum 
voľného času v Bánovciach  
nad Bebravou organizovali 
vo februári 45. ročník 
okresného kola geogra-
� ckej olympiády. Dejiskom 
súťaže bola Základná škola 
Školská a zúčastnilo sa jej 75 
žiakov z 10 základných škôl 
okresu a  Gymnázia Janka 
Jesenského. Po absolvovaní 
teoretickej a praktickej časti 
okresná komisia v  zložení 
- Mária Gunišová, Dana 
Švecová, Marcela Mitalová 
a  Mária Gogolová - určila 

zo súťažiacich na  základe 
získaných bodov víťazov.

V  kategórii E (8. a  9. 
ročník ZŠ,  3. a  4. ročník 
osemročného gymnázia) 
prvé miesto získal Adam 
Strapek zo ZŠ Duklianska, 
k torého pr ipravova la 
učiteľka Marcela Mitalová, 
druhý bol Jakub Filo a tretí 
Tomáš Mazák, obaja 
z  Gymnázia  J. Jesen-
ského a  oboch do  súťaže 
pr ipr avov a l a  Den i s a 
Žitňanská. V  kategórii F 
(6. a  7. ročník ZŠ, 1. a  2. 
ročník OG) bol jediným 

úspešným Samuel Košík 
z Gymnázia J. Jesenského, 
k torého pr ipravova la 
Denisa Žitňanská. Ostatní 
riešitelia tejto kategórie 
boli neúspešní. V kategórii 
G (5. ročník) získal najväčší 
počet bodov Lukáš Švec zo 
ZŠ Gorazdova, ktorého 
pr ipravova la učiteľ ka 
Mária Gogolová, druhá 
bola Ladislava Lukášová 
zo ZŠ Školská s učiteľkou 
Annou Sekáčovou a  tretia 
Karin Podobová zo ZŠ 
Duklianska s  učiteľkou 
Ma rcelou Mita lovou . 

„Geogra� cká olympiáda je 
jednou z  najnáročnejších 
súťaží. Žiaci si museli 
naštudovať okrem učiva, 
ktoré sa preberá v  škole,  
ešte ďalšie tri obšírne témy.  
O tom, že súťaž  bola veľmi 
náročná, svedčí aj to, že 
veľa súťažiacich nedosiahlo 
potrebný počet bodov 
na  to, aby boli úspešnými 
riešiteľmi. Teší ma, že naši 
žiaci dosiahli nádherné 
výsledky...“ hodnotí olym-
piádu učiteľka Marcela 
Mitalová zo Základnej 
školy Duklianska.  (r)

školstvo4

Geografická olympiáda je jedna 
z najnáročnejších súťaží pre žiakov Som smutná... a  tak 

vám o tom napíšem. Minulý 
týždeň som písala o  mojej 
hrdosti na  Nasťu. Zviditeľ-
nila Slovensko - dovolím si 
napísať že celoplanetárne. 
Nie je sama... je ich oveľa 
viac... tých, čo nám robia 
dobré meno vo svete.  Môj 
článok ešte ani nebol 
v  redakcii a  už sa našou 
malou krajinou „valila“ 
kauza vraždy mladého  novi-
nára a jeho priateľky. Z titu-
liek svetových médií razom 
zmizli fotky usmiatych 
olympionikov. To, že svet len 
pár dní predtým žil niečím 
pozitívnym  a zmysluplným, 

stratilo význam. V  mojej 
rubrike nechcem a nebudem 
nikdy písať o politike. Nie je 
to alibizmus... ja mám svoj 
politický názor (a  nielen  
politický). V politike je  toľko 
špiny a marazmu... asi toľko, 
koľko je v nás bezútešnej bez-
nádeje. Ja - občan, jedinec... 
aké mám možnosti? Môžem 
úplne rezignovať... alebo 
vám môžem aspoň napísať... 
o mojom smútku a strachu. 
Bojím sa, že dobro už dávno 
nevyhráva nad zlom. Sedí 
vystrašené v  kúte a  čaká 
na  rozprávku. Lebo už len 
tam má ešte šancu.

  (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Odkaz bánovských gymnazistov žiakom základných škôl:
Klaďte si vysoké ciele a kráčajte pevne za nimi

Krajská víťazka Karin Mikušová z bánovského gymnázia
Záujem o ľudské práva a medzinárodné vzťahy 

„Bola tu fantastická 
atmosféra, ešte som také čosi 
v  histórii našej školy neza-
žila. Učitelia, žiaci, všetci 
spolu, maximálne kreatívne 
nápady...“ Takto stručne 
hodnotí Deň otvorených 
dverí na  Gymnáziu Janka 
Jesenského riaditeľka Elena 
Kacvinská. Svoje dvere 
otvorilo verejnosti dokorán 
prvého marca, a  to najmä 
deviatakom a  piatakom 
základných škôl, ale aj 
ôsmakom, štvrtákom a, 
samozrejme, aj rodičom. 

Počas dňa informovali 
gymnazisti návštevníkov 
na  trinástich stanovištiach 
o  možnostiach štúdia, 
prezentovali pripravené 
aktivity z  jednotlivých 
vyučovacích predmetov, 
premietali � lmy a  prezen-
tácie zo školských i mimo-
školských aktivít. Základom 
podujatia, v  ktorom sa 
škola predstavila inak ako 
v  minulých rokoch, boli 
nápady samotných štu-
dentov. V  spolupráci s  uči-
teľmi vytvorili program, 

ktorý videli a zažili záujem-
covia o  štúdium na  gym-
náziu. Škola v tento deň žila 
vynikajúcou atmosférou 
– jednoducho jedna veľká 
vzájomne zohratá rodina. 
Zaujímavá bola prezentácia 
členov Žiackej školskej 
rady pod vedením Katky 
Hruškovej, ktorí ukazovali 
budúcim prvákom školu aj 
z  pohľadu voľnočasových 
a  kreatívnych aktivít (noc 
v  škole, imatrikulácie 
a  iné). Pre každého žiaka 
základnej školy, ktorý 

v  tento deň navštívil gym-
názium a aktívne sa zapájal 
do pripraveného programu, 
bola pripravená odmena, 
darčeky s motívmi školy. 

A aký je odkaz gymna-
zistov žiakom základných 
škôl? Klaďte si vysoké ciele 
a  kráčajte pevne za  nimi. 
Ak máte na  to, aby ste sa 
stali gymnazistami, príďte! 
Staňte sa súčasťou kolek-
tívu, v  ktorom je prvoradé 
vzdelanie, ale aj správny 
študentský život. 

 (gjj)

 Keby si mala poradiť 
záujemcom o túto súťaž, čo 
by si im odkázala?

Každému študentovi 
odporúčam vyskúšať si to, 
zmerať si sily s rovesníkmi. 
Samozrejme, že najskôr 
v  školskom kole. Nemajú 
čo stratiť, je to zaujímavá 
súťaž a myslím si, že by sa 
mala dostať viac do  pove-
domia ľudí, pretože ovládať 
ľudské práva by mal každý 
jeden človek. Určite to 
bude pre nich zaujímavá 
skúsenosť. 

 Ako si sa pripravovala?
Keďže som matu-

rantka, veľa času som 
na  prípravu nemala a, 
navyše, v  týždni konania 
súťaže som v  rámci vzde-
lávacieho projektu Educate 
Slovakia mala na  návšteve 
dievča z  Indonézie, takže 
som mala aj kopec iných 
povinností. Moja príprava 
spočívala najmä v  tom, že 
som riešila testy z  minu-
lých rokov a  aj zadania 
tém na ústnu časť. Najviac 
som vďačná za to, že som si 

veľa vecí pamätala z hodín 
občianskej náuky. 
 Čo ti okrem víťazstva 
ešte urobilo radosť?

Aby som bola úprimná; 
hádam väčšiu radosť ako 
samotné víťazstvo mi 
urobila odmena za umiest-
nenie - trojdňový výlet 
do  švajčiarskej Ženevy, 
spojený s  návštevou sídla 
OSN. Takúto odmenu zís-
kali prví traja víťazi kraj-
ského kola a myslím si, že 
to bola obrovská motivácia 
pre každého súťažiaceho, 
aby zvíťazil. Vo Švajčiarsku 
som ešte nebola, tak som 
šťastná, že si môžem 
pridať ďalšiu novú krajinu 
do  môjho cestovateľského 
zoznamu. 
 Čo ťa najbližšie čaká?

Ča k á ma esej . 
Po d m ie n kou  úč a s t i 
na  celoštátnej olympiáde 
je do  týždňa od  vyhlásenia 
výsledkov krajského kola 
napísať a odovzdať trojstra-
novú esej. Na  výber sme 

mali tri témy v  slovenskom 
jazyku a  jednu tému 
v anglickom jazyku. Ja som 
si vybrala tému v angličtine, 
pretože sa mi najviac páčila. 
Názov témy je: Všeobecná 
deklarácia ľudských práv, jej 
víťazstvá a prehry. A čakajú 
ma maturity, čoho sa trošku 
obávam, asi ako každý, ale 
verím, že to zvládnem. Celo-
slovenské kolo olympiády sa 
koná mesiac pred nimi, tak 
bude časovo trošku nároč-
nejšie pripravovať sa na obe. 
 Kam po maturite?

Podala som si prihlášku 
do  Škótska na  medziná-
rodné vzťahy a  medziná-
rodné právo. Veľmi rada by 
som študovala práve tam 
a verím, že sa mi to podarí. 
Druhú prihlášku si plánujem 
podať do  Banskej Bystrice 
na medzinárodné vzťahy. 

Rozhovor pripravila 
Mária Škultétyová pre 
Školský servis (celý rozhovor 
je na  facebooku Bánovské 
noviny)

A j keď sa bánovským 
gymnazistom v olympiáde 

ľudských práv na kraji darí, 
z celoštátneho kola si olympijskú 
medailu zatiaľ nepriniesli. Ktovie, 
možno to bude  práve Karin 
Mikušová, tohtoročná víťazka krajského kola. 
Má devätnásť, rada cestuje, všetko ju zaujíma 
a veľa toho vie... 

Základná škola  Duk-
lianska otvorila svoje brány 
pre verejnosť 7. marca.  
Hlavne pre budúcich prvá-
čikov, ktorí sa s  rodičmi 
prišli pozrieť, čo ich v  tej 
veľkej škole čaká. Privítali 
ich veselí žiaci Ivka a Mirko, 
ktorí deti povodili po škole, 
zoznámili ich s písmenkami, 
pesničkami, rozprávkami. 
Ukázali im, ako správne 
jazdiť na kolobežke, vyrobiť 
si papierovú skladačku, 
spolu si zaspievali  anglickú 
pesničku a  učili sa počítať 
po  anglicky. Skákali cez 
prekážky, hádzali lop-
tičkou do  kolkov, lozili 
v tuneli a kopali na bránku 
v  telocvični. Spoznávali 
zv ieratká ,  pracovali 
na  interaktívnej tabuli 

a  tiež si pochutili na  dob-
rotkách zo školskej jedálne. 
Za  absolvovanie všetkých 
aktivít si deti zbierali veselé 
pečiatky na  papierového 
šaša. Rodičom sa zatiaľ  
venoval riaditeľ Marián 
Igaz, ktorý im predstavil 
školu, jej výsledky a plány. 
Informoval ich aj o  prie-
behu zápisu budúcich prvá-
čikov v  apríli tohto roku. 
Potom ich previedol školou 
a ukázal im odborné učebne 
a  vybavenosť školy. Deti 
i  rodičia si odniesli nové 
zážitky a  darčeky, ktoré si 
vyrobili samé alebo získali 
za svoju šikovnosť. ZŠ Duk-
lianska sa teší na  nových 
žiačikov a ďakuje všetkým, 
ktorí si ju prišli pozrieť 
zblízka.  (zš)

Budúci prváci v ZŠ Duklianska
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 Spoločenská kronika

Tamara Šiková
Mia Grznárová
Amália Jamborová
Patrik Kardián
Michal Valuch
Sebastián Maťas

Bruno Fabian
Peter Senček
Michaela Mišáková
Jakub Halaška
Sarah Kardošová
Peter Čiljak

Narodili sa

Adriena Zahumenská, rod. Michalová *1925
Pavlina Berešíková, rod. Masariková *1926
Marta Švecová, rod. Spálová *1943
Ing. Adnesa Bezáková, rod. Bezáková *1942
Alžbeta Bérešová *1931

Opustili nás

Poďakovanie 
Úprimne ďakujeme všetkým prí-

buzným, priateľom, spolupracovníkom, 
známym a  ostatným, ktorí sa prišli 
rozlúčiť s  naším drahým zosnulým 

manželom, otcom a synom
Máriom Dúckym,
ktorý nás opustil 17. februára 2018 vo veku 

nedožitých 48 rokov. 
Ďakujeme za kvetinové dary a prejavy sústrasti. 

Poďakovanie patrí jaj členom Zboru pre občianske 
záležitosti za dôstojnú rozlúčku.

 Smútiaca rodina

Spomienka 
Ani čas nezahojí naše rany, 
Pán Boh mal s nim iné plány.
Nechajme ich tíško spať, 
čo im bolo súdené, muselo sa stať.
Aj keď už nie  sú medzi nami, 
v našich srdciach zostávajú stále s nami.
S úctou a bolesťou v srdci sme si pripomenuli výročia 
úmrtia našich drahých v roku 2018.
16.3. 2013 – 5. výročie syn Ľubomír Smolka, 
Biskupice, vo veku 46 rokov
20.8. 2004 – 14. výročie syn Jozef Smolka, 
Bánovce nad Bebravou, vo veku 48 rokov
24. 2. 2008 - 10. výročie jeho manželka Miluša 
Smolková, rod. Vôrošová, Bánovce nad Bebravou, 
vo veku 51 rokov
8.2. 1976 – 42. výročie manžel Ján Smolka, 
Biskupice vo veku 49 rokov
19. 12. 1962 – 56. výročie prvá manželka Mária 
Smolková, rod. Sokolíková, Ľútov, vo veku 28 rokov.
S láskou a vďakou si na nich v modlitbách spomína 
celá rodina. O tichú spomienku a modlitbu prosíme 
aj Vás, ktorí ste ich poznali a mali radi.
Ďakujúci manželka, matka, svokra, deti, vnúčatá, 
súrodenci s rodinami a ostatná rodina. 
Odpočinutie večné daj im Pane.

Zveľaďovanie vďaka podpore mesta a úspešným projektom 
Deň otvorených dverí v mestskej knižnici 

V  roku 2017 získala 
knižnica z   Fondu na  
podporu  umenia 3000 eur  
a z prostriedkov mesta 1360 
eur. Vďaka ďalšej dotácii 
mesta vo výške takmer 
3000 eur môžu pracovníčky 
knižnice od  roku 2018 
využívať novú výpočtovú 
techniku, ktorá urýchli 
vybavovanie výpožičiek. 
Internetové služby sú vďaka 
rýchlejšiemu pripojeniu 
pre verejnosť  dostupnejšie 
a kvalitnejšie. Vo vynovenej 
vstupnej miestnosti kniž-
nice s  novými obslužnými 
pultmi a novou počítačovou 
technikou návštevníkov 
a  hostí privítala vedúca 
knižnice Jarmila Mikulová. 
Bližšie informácie o  pro-

jekte modernizácie poskytla 
riaditeľ ka Bánovského 
kultúrneho centra (BKC) 
a  Mestského kultúrneho 
strediska (MsKS) Zuzana 
Ja náčová :  „Hlavným 
zámerom projektu bolo 
zreal izovanie  jedne j 
z  viacerých etáp v  rámci 
budovania modernej 
knižnice 21. storočia, ktorá 
má poskytovať svoje služby 
pre celý okres Bánovce nad 
Bebravou. Chceli sme tak 
nadviazať na  doteraz zrea-
lizované projekty, ktorými 
sa knižnica postupne rekon-
štruuje.  Chceme vytvoriť 
v  knižnici prostredie pre 
komfortné a  plnohodnotné 
využívanie jej služieb čita-
teľmi a  zároveň zlepšenie 

jej vzhľadu.“ Doterajšie 
podmienky v ybavenia 
knižnice boli zastarané 
a nevyhovujúce aktuálnym 
požiadavkam prevádzky 
knižnice, o  čom svedčili 
aj reakcie samotných 
návštevníkov. V  minulom 
roku sa v  rámci  renovácie 
vymenila podlahová kry-
tina v oddelení beletrie a vo 
vstupnej časti, kde pribudli 

nové obslužné pulty prispô-
sobené aj tým najmladším 
čitateľom. 

Takmer každý druhý 
rok sa mestská knižnica 
zveľaďuje najmä vďaka 
úspešným projektom. 
V  roku 2016 prebehla 
výmena okien na  časti 
budovy, takže bánovská 
knižnica postupne dostáva 
nový šat, BKC poskytlo 
1000 eur a mesto 3200 eur. 
V  tom istom roku bolo 
v  rámci projektu na  pod-
poru čitateľskej gramotnosti 
detí a študentov z verejných 
zdrojov Fondu na podporu 
umenia zakúpených 467 
kníh odbornej literatúry 
a  literatúry pre deti 
a  mládež  v  hodnote 4100 

eur. V  roku 2014 knižnica 
realizovala projekt cezhra-
ničnej spolupráce s mestom 
Valašské Klobouky, pričom 
sa podarilo za  sumu 
26  775 eur vytvoriť novú 
spoločenskú miestnosť, 
ktorá slúži na  vzdelávacie 
semináre a  kultúrne akti-
vity. V  rokoch 2011 a  2012 
knižnica získala grant 
z  nadácie COOP Jednota 
vo výške 1500 eur na zakú-
penie detskej literatúry 
a  organizovanie tvorivých 
dielní, atď..

Mestská knižnica však 
neostáva spať na vavrínoch.  
Aj v  tomto roku sa bude 
uchádzať o dotáciu na nákup 
knižného fondu z  pros-
triedkov Fondu na podporu 
umenia a  naplánovala 
rekonštrukciu elektroinšta-
lácie, ktorá by mala skva-
litniť osvetlenie a  zároveň 
znížiť náklady na elektrickú 
energiu. Taktiež sa zapája 
do  výzvy Zelené oči  Tren-
čianskeho samosprávneho 
kraja s  cieľom revitalizovať 
priestor pred knižnicou, 
pribudnúť by mohla zeleň, 
stojany na bicykel a lavičky.  

Každý Bánovčan vie, 
alebo by mal vedieť, že 
mestská knižnica sídli 
v  objekte bývalej kotolne, 
preto potrebuje každo-
ročne nejakú tú podpornú 
finančnú injekciu. Kniž-
nici držíme palce, aby sa 
postupne zmenil nielen inte-
riér, ale aj exteriér. Tak, aby 
sa stala dôstojným stánkom 
hodným okresného mesta aj 
svojím zovňajškom, nielen 
poskytovanými službami.  
 Text a foto: Alena Borszéková  

Zo života vynovenej školskej knižnice 
Školská knižnica v Zák-

ladnej škole na Gorazdovej 
ulici má svoju dlhoročnú 
tradíciu, no prišiel čas na jej 
obnovu. Od  decembra 
2017 sa v knižnici usilovne 
pracovalo - vymenili sa 
okná, nábytok, podlaha, 
znížil sa strop a  vymaľo-
valo sa. Vďaka úspešnému 
získaniu dotácie na  akvi-
zíciu knižnice z  verejných 
zdrojov Fondu na podporu 
umenia sa zakúpilo 167 
nových kníh, ktoré výrazne 
aktualizovali knižný fond. 
Knihy z dotácie si zaslúžili 
zvláštne miesto a  momen-
tálne sa tešia veľkej obľube 

u  žiakov. Vďaka tomuto 
všetkému sa zdanlivo malá 
školská knižnica premenila 
na  miesto, kde sa žiaci 
cítia príjemné, môžu si 
prelistovať nové a aktuálne 
publikácie a  zúčastňovať 
sa na  akciách. Obohatený 
knižný fond umožnil vznik 
nových súťaží a  podujatí - 
súťaž o najlepšieho čitateľa, 
knižná šifra, nová obálka 
knihy, besedy o  knihách, 
hodiny čítania a  ďalšie. 
Prvou veľkou akciou bol 
zápis prvákov do  knižnice. 
Oboznámili sa s pravidlami 
knižnice, pozreli si diva-
dielko o  troch prasiatkach, 

vyriešili hádanky a  mohli 
si požičať knižky na čítanie. 
Verím, že v ynovená 
knižnica povzbudí žiakov 

k  čítaniu, zlepší ich čita-
teľskú gramotnosť a obohatí 
vyučovací proces.  

 Darina Duchovičová 

Siedmy marec patril Dňu otvorených 
dverí  v Mestskej knižnici Ľudovíta 

Štúra a v rámci neho malej slávnosti, kde si 
pracovníčky knižnice a hostia pripomenuli 
nielen Mesiac knihy, ale najmä postupné 
zveľaďovanie priestorov knižnice, 
modernizáciu výpočtovej techniky 
a bohatší knižný fond.  

Výzva
Tu žijem! 2018

Organizátori fes-
tivalu živej kultúry, 
pohybu a  športu Tu 
žijem! 2018 v Bánovciach 
nad Bebravou, ktorý 
bude tento rok súčasťou 
projektu Európa pre 
občanov, sa obracajú 
k členom spoločenských, 
kultúrnych, športových 

a  pohybových organi-
zácií a  združení v  meste 
i  regióne, ktorí majú 
záujem svoju činnosť 
prezentovať širokej verej-
nosti, aby sa prihlásili 
na  elektronickej adrese 
infotuzijem@gmail.com 
najneskôr do  25. marca 
2018. 

Na  foto zľava vedúca knižnice Jarmila Mikulová, riaditeľka BKC a  MsKS Zuzana 
Janáčová, zástupkyňa primátora Daniela Švecová, poslanci MsZ Miroslav Nagy 
a Peter Janáč, pracovníčka Spoločného školského úradu  Monika Ašverusová, poslanci  
MsZ Blanka Kodajová a Dušan Holbay....
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V osmičke najlepších na Slovensku

Vicemajsterka sveta v zimnom triatlone Bánovčanka Kristína Néč Lapinová: 

Vôbec som netušila, čo od pretekov očakávať  

Starší žiaci Bánovského 
basketbalového klubu majú 
základnú časť najvyššej 
súťaže za  sebou. V  skupine 
západ obsadili postupové 
tretie miesto, k  čomu im 
dopomohlo aj víkendové 
víťazstvo v  Malackách, 
po  ktorom nastúpili doma 
proti Interu.  

BaO TJ Strojár Malacky - 
BBK 44 : 91

Tretieho marca vycesto-
vali starší žiaci BBK Bánovce 
na  svoje predposledné 
stretnutie základnej časti 
do  Malaciek. V  zápase 
nevysokej úrovne sme celých 
40 minút prevyšovali svojho 
súpera vo všetkých herných 
činnostiach a  aj napriek 
mizernej úspešnosti streľby 
zo stredných vzdialeností, 
ako aj spoza trojkového 
oblúka, sa nakoniec tešili 
z  jasného víťazstva 91:44. 
Štvrtiny 5:18, 14:24, 11:24, 

14:25, fauly 10:11, TH BBK 
11/6. Body: R. Jancusko 21, S. 
Urban 20, M. Špánik 14, M. 
Kolárik 12, M. Lagin 7, M. 
Miklo 4, T. Belák 4, M. Kopas 
4, D. Fišer 3, J. Crha 2.

BBK - BK Inter Bratislava 
73 : 77 po predĺžení
Basketbalová dráma ako 

hrom. Aj  tak sa dá v krátkosti 
opísať posledné vystúpenie 
zverencov Jakuba Gajdoša 
v  základnej časti. Stretnutie 
Bánovčanov proti  úradujú-
cemu majstrovi Slovenska 
malo vysokú basketbalovú 
úroveň. V  prvých dvoch 
dejstvách mali o  trochu viac 
z  hry hostia, ale po  zmene 
strán sme vyrovnali hru, 
náskok zmazali a  dostali 
do  vedenia. V  priebehu 
celého druhého dejstva sa oba 
tímy striedali vo vedení, ale 
ani jednému tímu sa nepo-
darilo odskočiť na  rozdiel 
viac ako piatich bodov. Hráči 

oboch družstiev ukázali 
na palubovke až neuveriteľné 
bojovné výkony v obranných 
činnostiach a  na  doskoku 
a najmä domáci hráči museli 
siahnuť až na  dno vlastných 
síl, aby si poradili s agresívne 
hrajúcimi hráčmi Interu. 
Mimoriadne dramatické 
stretnutie sa v  riadnom 
hracom čase skončilo neroz-
hodne 69:69, preto prišlo 
na  rad predĺženie. V  nasta-
venej päťminútovke sme sa 
ujali vedenia, ale v  závere 
extra času sa už prejavil širší 
káder Interu. Vplyvom únavy 
stratili naši chalani dve lopty, 
ktoré hostia potrestali štyrmi 
bodmi a  tie rozhodli o  ich 
víťazstve 73:77. Aj napriek 
tesnej prehre si naši starší žiaci 
zaslúžia za predvedený výkon 
obrovské uznanie. Vďaka 
patrí aj divákom, ktorí naozaj 
pekne zaplnili športovú halu 
a  hlasným povzbudzovaním 

pomáhali hráčom. Štvrtiny 
17:21, 14:18, 23:13, 15:17, pre-
dĺženie 4:8, fauly 27:23, TH 
BBK 25/14. Body: M. Špánik 
28, R. Jancusko 14, S. Urban 
10, M. Kopas 9, M. Kolárik 5, 
J. Crha 3, M. Lagin 2, D. Fišer 
2b, P. Gajdoš 0, T. Belák 0.

Starší žiaci obsadili v Sku-
pine Západ 1. ligy 3. miesto. 
Postúpili do  nadstavbovej 
časti, kde narazia na  kvar-
teto najlepších družstiev zo 
skupiny východ. O  postup 
na majstrovstvá Slovenska si 
to zverenci Jakuba Gajdoša 
rozdajú proti Žiline, Svitu, 
Košiciam, Spišskej Novej Vsi, 
Interu, Leviciam a Žiaru nad 
Hronom. Na  republikový 
šampionát postúpia naj-
lepšie štyri tímy.  Prvé kolo 
nadstavby je naplánované 
na 17. a 18. marec. V sobotu 
vycestujú zverenci Jakuba 
Gajdoša  do Žiliny a v nedeľu 
za súperom do Svitu.    (aj)  

 Majstrovstvá sveta v  S3 
zimnom triatlone ste pred 
str ieborným úspechom 
v  Québecu nikdy predtým 
neabsolvovali. Čakali ste tak 
dobré umiestnenie?

Vôbec som netušila, 
čo očakávať od  týchto 
pretekov. Vedela som len, 
že moje obe slovenské 
predchodkyne tam  skončili 
okolo deviateho miesta. Sme 
dobré kamarátky, zobrala 
som si od nich ponaučenia, 
požičala som si výstroj a pri-
pravovala som sa na rozdiel 
od  nich už doma. Keď som 
odchádzala, manžel mi 
povedal, nech sa nebojím, že 
som dobre pripravená, a  že 
som urobila všetko, čo bolo 
v mojich silách.
 Na S3 zimnom triatlone sa 
beží na snežniciach a korču-
ľuje na rýchlokorčuliach. Ide 
o disciplíny, ktoré sa v sloven-
ských podmienkach len ťažko 
dajú natrénovať. Nemali ste 
z toho strach?

Veľmi ma mrzelo, že 
nemáme zimný štadión 
v  Bánovciach, ale vyšli mi 
v  ústrety v  Partizánskom. 

Rýchlokorčuľovanie je vo 
veľkej rýchlosti, športovec 
musí byť na  ploche sám. 
Bola som veľmi vďačná 
za  túto možnosť, aj keď, 
samozrejme, je jednoduchšie 
rýchlokorčuľovať na veľkom 
štyristometrovom ovále ako 
na hokejovej ploche. Trikrát 
zaberiete a  už ste na  konci 
a  musíte prekladať, bolia 
z  toho strašne nohy. Snež-
nice mi paradoxne robili 
väčší problém. Sú odľah-
čené, s  pevnou pätou, beží 
sa v  nich rýchlo, ale treba, 
aby si lýtka a kolená zvykli. 
Trénovala som na  Skalke 
a  nejaký sneh sme mali aj 
tu, aj keď som isto pre okolo 
idúcich vyzerala podivne 
na  tých pár centimetroch 
snehu so snežnicami.
 Korčuľovanie na  rých-
lokorčuliach je iné, ako 
na klasických?

Od  hokejových korčúľ 
úplne iné. Je potrebný dlhý 
sklz, držať všetko na  ste-
hennom svale a  hlavne 
nehýbať vrškom tela, 
ani rukami, lebo z  toho 
odchádza chrbát, aj keď 

je to rýchlejšie. Preteká sa 
na  desať kilometrov. Päta 
je voľná, takže sa dostupuje 
ľahšie, ale zase odraz je 
náročnejší. Niečo som napo-
zerala na internete, niečo pri 
pozeraní short tracku a long 
tracku na  olympijských 
hrách.   Zábavne sme vyze-
rali s vedúcim zimáku v Par-
tizánskom, keď sme sa spolu 
na prvom tréningu pozerali 
na  korčuliarske nože, ako 
sa vlastne pripínajú na bež-
kársku topánku a prečo majú 
voľnú pätu. Najviac som sa 
samozrejme naučila v  Qué-
becu, kde je rýchlokorčuľo-
vanie národným športom 
podobne ako v  Holandsku. 
V  Kanade je chladnejšie, 
pretekalo sa vonku a  ľad je 
tvrdší, musela som sa naučiť 
odrážať a viezť na vonkajšej 
hrane noža. Domáci nám 
naostrili nože, lebo sme 
ani netušili, aký uhol tam 
treba dodržať. Dva dni pred 
samotnými majstrovstvami 
sme sa na  naliehanie orga-
nizátora zúčastnili rých-
lokorčuliarskych pretekov 
na  2000 metrov v  ovále 
na  jazere blízko Québecu. 
Na  výber bolo 25, 50 alebo 
100 kilometrov. Najviac 
pretekárov bolo na stovke, ja 
som sa zviezla so skupinou 
Holanďanov na  25 kilo-
metrov a šetrila som energiu 
na ďalšie preteky. Boli v nej 
aj starší pretekári, krásne sa 
striedali, pomáhali si, bol 
to veľký zážitok. Jeden pán 
prehlásil, že je v  nebi. Mne 

bola obrovská zima, hodinu 
jazdiť a  dýchať zamrznutý 
vzduch, ale oni makali ďalšie 
štyri hodiny a ešte sa pritom 
usmievali, pre našinca 
nepochopiteľné.
 Majstrovstvá za  veľkou 
mlákou si vyžadujú aj dosta-
točný čas na  aklimatizáciu. 
Ako dlho ste boli v Québecu?

Keďže mám rodinu, 
nástojila som na  tom, aby 
som bola preč najviac 
týždeň. Prišli sme v  utorok 
a v pondelok sme odchádzali, 
preteky sa konali v  nedeľu. 
Posun som až tak necítila, 
na  Majstrovstvách sveta 
v  Ironmane na Hawaii som 
s  tým mala omnoho väčšie 

problémy. Súčasťou triatlonu 
S3 je aj Pentatlon, kde sa 
k triatlonu S3 ešte pridá kla-
sický beh a jazda na bicykli. 
Bez nejakej namyslenosti si 
myslím, že v tomto športe by 
som nemala konkurenciu.
  Rozmýšľa už teraz 
Kristína Néč Lapinová 
nad obhajobou striebra, či 
o útoku na zlato v S3 zimnom 
triatlone?

Mala by som na  to 
predpoklady. V  zimnom 
triatlone S3 sa ešte viac ako 
v  iných športoch prejavuje 
všestrannosť. Bežkárky 
nevedeli korčuľovať, korču-
liarky bežať v  snežniciach 
a  bežkovať. Na  bicykli 
v  klasickom zimnom triat-
lone, ktorý je u nás v Európe 
(beh, MTB, bežky),   sa 
vie zviesť bežkárka, ale 
na  korčuliach majú krátky 
sklz a  zlú techniku práve 
preto, lebo vedia bežkovať. 
Mne ide každý šport na  80 
percent, čo je v  súčte viac, 
ako keď viete jeden alebo 
dva na 100 percent, no tretí 
na  50 percent, prípadne 
nestíhate kondične. V  tom 
je krása triatlonu. Čo bude 
o  rok, uvidíme. Kanada je 
veľmi ďaleko a  finančne 
je to náročné. Sponzorov 
nikdy nie je dosť, ale sú 
tendencie, že by sa vedel 
S3 zimný triatlon dostať aj 
za  veľkú mláku. Tento rok 
sa konalo prvé podujatie S3 
v  Rakúsku na  Weissensee. 
Zo 100 pretekárov bolo 90 
z Holandska. (aj)

Partizánske sa 3. 
marca stalo dejiskom 2. 
kola Slovenského pohára 
detí a  žiakov do  11 rokov. 
V  konkurencii 470 kara-
tistov zo 49 klubov z celého 
Slovenska sa nestratila ani 
osmička pretekárov Karate 
klubu Trend. Napriek 
tomu, že väčšina zverencov 
a zverenkýň Petra Bežáka sa 
na takejto súťaži predstavila 
po prvýkrát, dokázali získať 
1 zlatú, 1 striebornú a  2 

bronzové medaily. Najcen-
nejší kov vybojovala Alena 
Bežáková v  kategórii kata. 
Výsledky: 1. miesto – Alena 
Bežáková – kata dievčatá 
6-7 rokov, 2. miesto - Alena 
Bežáková – kumite dievčatá 
6-7 rokov do 20 kg, 3. miesto 
– Bianka Burzová – kata 
dievčatá 6-7 rokov – začia-
točníčky, 3. miesto  – Móric 
Dúcky – kumite ml. žiaci 
8-9 rokov do 26 kg.

  (aj,pb)

Štyri medaily 
pre karatistov

Kvôli Majstrovstvám sveta v S3 zimnom 
triatlone prišla o Majstrovstvá 

Európy v klasickom zimnom triatlone, 
no neobanovala to. Reč je o 34-ročnej 
Bánovčanke Kristíne Néč Lapinovej, ktorá 
v ďalekom kanadskom Québecu obsadila 
druhé miesto. O nečakanom úspechu sa viac 
dozviete od nej v rozhovore.   

Kristína s dvomi reprezentantmi Slovenska Dušanom 
Šimočkom a Michalom Kubaliakom
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na facebooku 

KST Bánovce nad 
Bebravou vás pozýva v nedeľu 
25. marca na celodenný zájazd 

na náučný chodník Zbojnícke 
chodníčky pri Novej Bani 
a na hrad Revište. 

KST pozýva na turistiku 

 Kúpim 1 - 2-izbový byt, hotovosť. Tel. 0915 845 925.
 Do kaviarne v BN prijmeme baristu/ku, čašníka/čku 
na  TPP. Životopisy posielajte na  hauscafebn@gmail.
com. Vyučenie a prax výhodou, nie však podmienkou.
 Vymením 2,5 – izbový byt za  väčší v  centre mesta, 
rozlohou aspoň 70 m², najlepšie neprerobený, prípadne  
predám. Kontakt 0903  433  882. Realitné kancelárie 
nevolať!
 Predám 3- izbový byt v  BN – sídlisko Sever. Tel. 
0911 782 026.

INZERCIA

Z POHODLIA DOMOVA
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Po prehre jedenáste v tabuľke
HK Sokol RMK - SHK Veselí nad Moravou 29:35 (15:20) 

Omladina zaslúžene vyhrala
FK Spartak Bánovce - Beluša 3:1 (2:1)

V  21. kole spoločnej 
česko-slovensko hádzanár-
skej súťaže žien, nastúpili 
naše dievčatá proti Veselí 
nad Moravou. Zverenkyne 
Richarda Makýša chceli 
pokračovať vo víťaznom 
ťažení z  predošlých dvoch 
stretnutí, no proti českému 
tímu ich nečakala ľahká 
šichta, čo si dobre uvedo-
movali už pred stretnutím. 
O  otvárací gól zápasu sa 
v  26. sekunde postarala 
Kutálková, ale následne sme 
ovládli hru. Po  zakončení 

Matušincovej bol na začiatku 
10. minúty stav 8:3. Nepres-
nými verdiktmi rozhodcov 
sme sa však nechali vyhodiť 
z rytmu, čo hostky dokonale 
využili. V  18. minúte sa 
prakticky začínalo odznovu, 
keď Vinklárová vyrovnávala 
na 10:10. Do 23. minúty oba 
tímy predvádzali gólovú 
naťahovačku, ktorú vyrov-
návajúcim zásahom na 15:15 
ukončila  Alžbeta Obstová. 
Záver prvého dejstva patril 
veselským panenkám, 
ktoré šnúrou piatich gólov 

odskočili na  polčasových 
15:20. Dve sekundy pred 
vypršaním prvej tridsať-
minútovky síce Michnová 
rozvlnila sieť, no arbitri 
jej gól neuznali pre kroky. 
Po  zmene strán sa domáce 
dotiahli na  rozdiel troch 
gólov 18:21, ale v nasledujúcej 
desaťminútovke sa predbie-
hali v zahadzovaní šancí, keď  
okrem iného Michnová zo 
sedmičky tra� la Lekešovú. 
Na  začiatku 41. minúty 
Novotná zvyšovala na 19:27 
a  hostky už istým krokom 

putovali za  víťazstvom. 
V  záverečnej pätminútovke 
sme najmä vďaka štrnásť-
gólovej Michnovej zmiernil 
prehru na  konečných 29:35. 
Po  prehre sú naše hádza-
nárky v  tabuľke jedenáste 
z trinástich.          

Zostava a  góly Báno-
viec:  Sakalošová, Bežová, 
Čížová, Kucharčik- Mich-
nová 14/5, Bencová, Srn-
cová 1, Turková 2, Hollá, 
Hullmanová, Šipláková, A. 
Obstová 6, Matušincová 4, 
K. Obstová.  (aj,rm,mp)

Prvý jarný zápas odo-
hrali naši futbalisti doma 
proti Beluši. Nie na hlavnom 
ihrisku, ale na  umelej tráve 
začali hostia odvážne, keď 
hneď v  úvodnej minúte 
musel brankár Korček 
zneškodniť ich tutovku. 
Beluša mala prevahu, ale 
v  20. minúte dorastenec 
Láska prevzal loptu, no hostí 
podržal brankár Zaťko. 
Následne Hrenák nastrelil 
brvno bránky Spartaka. 
V  37. minúte sa už skóre 
menilo, keď sa svojím stre-
leckým potenciálom prezen-
toval Roman Mrocek. Hneď 
po  rozohraní zahrávali 
hostia rohový kop, Korček 
prikryl loptu na  bránkovej 
čiare, ale rozhodca uznal 
gól, ktorý bol viac než disku-
tabilný. Zverenci trénera Slo-
váka, ale o pár sekúnd opäť 
viedli, keď sa presadil Zita. 
V druhom dejstve sa hostia 

snažili o  vyrovnanie, no 
ich dve príležitosti Korček 
zmaril. Na  druhej strane 
postupne zahodili vyložené 
šance Zita, Mrocek i Turoň. 
V  76. minúte Mrocek 

dorazil do  siete strelu 
Turoňa, preto vo výbornom 
zápase mladí spartakovci 
zaslúžene vyhrali 3:1. Góly: 
37. a  76. Mrocek, 39.Zita 
– 38.Mišutka. Zostava 

Bánovce: Korček- Láska, 
Tabak, Halás (24.Olej), 
Poštrk, Gajdošík, Bakši (89.
Minárik), Mrocek, Zajac, 
Turoň (81.Hrabal), Zita (74.
Oravec). (aj,mk)

Z V R P Skóre B K +/- FP
1 TJ ISKRA Borčice 18 14 2 2 51:16 44 18 17 128.95
2 FK Dubnica 18 13 4 1 37:6 43 17 13 128.65
3 ŠK LR CRYSTAL 18 12 3 3 33:16 39 16 12 130.05
4 FKM Nové Zámky 18 12 2 4 29:17 38 15 11 125.6
5 FK DAC 1904 Dunajská Streda B 18 10 3 5 30:16 33 14 3 127.55
6 FC Spartak Trnava B 18 9 1 8 35:19 28 13 1 126.6
7 FC ViOn Zlaté Moravce - Vráble B 18 8 4 6 36:32 28 12 1 129.7
8 FC Nitra B 18 8 3 7 30:24 27 11 0 135.65
9 FK Slovan Duslo Šaľa 18 8 2 8 28:30 26 10 -1 131.05

10 MŠK Púchov 18 7 3 8 29:24 24 9 -3 135.15
11 ŠK 1923 Gabčíkovo 18 6 6 6 28:25 24 8 -3 134.4
12 FC Slovan Galanta 18 6 5 7 26:23 23 7 -4 129.15
13 FKS Nemšová 18 7 0 11 19:37 21 6 -3 132.7
14 TJ KOVO Beluša 18 4 5 9 25:37 17 5 -10 139.3
15 TJ Družstevník Veľké Ludince 18 4 2 12 22:40 14 4 -10 128.05
16 FK Spartak Bánovce nad Bebravou 18 3 3 12 14:39 12 3 -15 139.35
17 FC Baník Prievidza 18 3 2 13 16:43 11 2 -16 122.15
18 MFK Topvar Topoľčany 18 3 0 15 11:55 9 1 -18 134.45

FUTBAL DOSPELÍ 3. liga - JARNÁ ČASŤ  2018
Deň Čas Zápas

18. 10.03.2018 sobota 14:30 Bánovce - TJ KOVO Beluša
19. 17.03.2018 sobota 15:00 FK Slovan Duslo Šaľa - Bánovce
20. 24.03.2018 sobota 15:00 Bánovce - TJ Družstevník V. Ludince
21. 31.03.2018 sobota 15:30 FC Slovan Galanta - Bánovce
22. 07.04.2018 sobota 15:30 Bánovce - MŠK Púchov
23. 15.04.2018 nedeľa 15:30 FC Nitra "B" - Bánovce 
24. 21.04.2018 sobota 16:00 Bánovce - FKM Nové Zámky
25. 29.04.2018 nedeľa 16:00 FK DAC "B" - Bánovce 
26. 01.05.2018 utorok 16:30 Bánovce - FC Spartak Trnava "B"
27. 05.05.2018 sobota 16:30 TJ Iskra Borčice - Bánovce 
28. 08.05.2018 utorok 16:30 Bánovce - FC VION "B"
29. 12.05.2018 sobota 16:30 FC Baník Prievidza - Bánovce 
30. 19.05.2018 sobota 17:00 Bánovce - ŠK 1923 Gabčíkovo
31. 26.05.2018 sobota 17:00 FKS Nemšová - Bánovce
32. 02.06.2018 sobota 17:00 Bánovce - ŠK LR Crystal L. Rovne
33. 09.06.2018 sobota 17:00 FK Dubnica n.V. - Bánovce
34. 16.06.2018 sobota 17:00 Bánovce - MFK Topvar Topoľčany
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Cvičenie 
seniorov v CVČ
Klub dôchodcov Bánovce nad 
Bebravou cvičí každý utorok 
od  15.00 do  17.00  h v  CVČ 
pod vedením odbornej cvi-
čiteľky. Informujte sa v  KD 
na  Farskej. Klub dôchodcov 
Dolné Ozorovce cvičí každý 
piatok v  CVČ, cvičenie je 
rozdelené na  dve skupiny: 
od 13.00 h – menej náročné 
cviky, od  14.00 h – klasické 
cvičenie. Cvičiť môžu 
od  13.00 h aj zdravotne 
postihnutí seniori. Infor-
mácie v CVČ pred cvičením. 


